
STUDIUL 6                                                                                                                                        Comentariu de Alejandro Bullon

Biruinta asupra fortelor raului
In acest studiu vom continuam sa vorbim despre puterea  victorioasa a lui Hristos. Aceasta va fii 

tema noastra de meditatie pentru  trei studii. Prima tema am discutat-o in studiul anterior iar ultima tema o 
vom studia in studiul urmator.Vom incepe prin a reaminti ca in Adunarea mondiala din San Luis din anul 
2005, biserica mondiala a adaugat o doctrina fundamentala la cele 27 care deja existau. In realitate aceasta 
doctrina nu era ceva nou ci era o specificare, o explicatie a ceea ce insemna sa crestem in Hristos. De ce era 
necesar aceasta? Pentru un singur motiv; sunt locuri noi in lume unde unii crestini cred ca Hristos este doar 
un ajutor, o putere motivatoare pentru a infrunta problemele acestei vieti. Aceste persoane accepta 
crestinismul dar nu vor sa paraseasca vechea forma de a trai continuand cu vechile obiceiuri, care arata ca 
inca sunt sclavii printului intunericului, care in trecut au condus vietile lor: pentru aceasta se accentueaza ca 
victoria in Hristos inseamna –rupere totala de viata din trecut. Sa ascultam ce zice Efeseni 1,18-22: 

    „ Si să vă lumineze ochii inimii, ca să pricepeţi care este nădejdea chemării Lui, care este bogăţia 
slavei moştenirii Lui în sfinţi, 
19şi care este faţă de noi, credincioşii, nemărginita mărime a puterii Sale, după lucrarea puterii tăriei Lui, 
20pe care a desfăşurat-o în Hristos, prin faptul că L-a înviat din morţi, şi L-a pus să şadă la dreapta Sa, în 
locurile cereşti, 
21mai presus de orice domnie, de orice stăpânire, de orice putere, de orice dregătorie şi de orice nume, care 
se poate numi, nu numai în veacul acesta, ci şi în cel viitor. 
22El I-a pus totul sub picioare, şi L-a dat căpetenie peste toate lucrurile, Bisericii ”

   Fratele meu, citatul este ceva lung dar mesajul transmis este dorinta lui Pavel ca Dumnezeu sa ne 
ajute sa intelegem trei lucruri:

1. Speranta la care Isus ne-a chemat si bogatiile slavei mostenirii Sale.El ne-a chemat nu la esec si 
infrangere, ne-a chemat la victorie.

2. Sa intelegem extraordinara maretie a puterii Lui pentru noi care credem in puterea lui, Dumnezeu nu este 
un dumnezeu slab, este un Dumnezeu puternic, Atotputernic, a invins cu desavarsire puterile raului.

3. Forta care a lucrat in Isus si L-a inviat din morti si L-a asezat la dreapta Tatalui in locurile ceresti mai 
presus de orice domnie, de orice stăpânire, de orice putere, de orice dregătorie şi de orice nume, care se 
poate numi, nu numai în veacul acesta, ci şi în cel viitor. 

El I-a pus totul sub picioare, aceasta zice Pavel. Atunci dragii mei, dupa ce am inteles aceste trei 
lucruri atunci cum este posibil ca cineva sa continue sa se lase condus de fortelel raului de care au fost 
condusi inainte de a-L cunoaste pe Isus; este imposibil, pentru ca toate puterile intunericului se afla sub 
picioarele Domnului!

   Sa trecem la a doua parte a acestui studiu. Aici vom vorbi de faptul ce inainte de a-l cunoaste pe Isus 
am umblat in intuneric dar o data indreptatiti,  inamicul nu mai trebuie sa aiba putere asupra fiilor lui 
Dumnezeu!

Sa ascultam ce zice apostolul pavel in epistola catre Romani 8:31-35,37: 

„1Deci, ce vom zice noi în faţa tuturor acestor lucruri? Dacă Dumnezeu este pentru noi, cine va fi  
împotriva noastră? 



32El, care n-a cruţat nici chiar pe Fiul Său, ci L-a dat pentru noi toţi, cum nu ne va da fără plată, împreună 
cu El, toate lucrurile? 
33Cine va ridica pâră împotriva aleşilor lui Dumnezeu? Dumnezeu este Acela, care-i socoteşte neprihăniţi! 
34Cine-i va osândi? Hristos a murit! Ba mai mult, El a şi înviat, stă la dreapta lui Dumnezeu, şi mijloceşte 
pentru noi! 
35Cine ne va despărţi pe noi de dragostea lui Hristos? Necazul, sau strâmtorarea, sau prigonirea, sau 
foametea, sau lipsa de îmbrăcăminte, sau primejdia sau sabia?
37Totuşi în toate aceste lucruri noi suntem mai mult decât biruitori, prin Acela care ne-a iubit.”

 Ma impresioneaza fagaduinta aceasta. Cu ocazia unei intalniri de evanghelizare, inamicul a luat in 
stapanire o persoana care a practicat vrajitoria in viata ei, dar studiind Biblia si-a dat seama ca a slujit 
inamicului lui Dumnezeu si nu adevaratului Dumnezeu, atunci a decis sa-si predea viata lui Isus. Cand 
persoana a inceput sa mearga inainte spre a-si preda viata, inamicul a luat-o in stapanire si a trantit-o la 
pamant. Cel mai impresionant a fost vocea care s-a auzit, cea care vorbea era ea insasi, dar vocea era a 
inamicului care zicea: tu esti a mea, nu te gandi ca vei pleca, tu imi apartii. Insa fagaduinta lui Dumnezeu 
este: 

„33Cine va ridica pâră împotriva aleşilor lui Dumnezeu? Dumnezeu este Acela, care-i socoteşte 
neprihăniţi! 
34Cine-i va osândi? Hristos a murit! Ba mai mult, El a şi înviat, stă la dreapta lui Dumnezeu, şi mijloceşte 
pentru noi!”

Prietenul meu nu-i asa ca e minunat? Nu conteaza ce ai facut inainte in viata ta, in momentul in care 
iti predai viata lui Isus te nasti din nou si incepand cu acel moment vrajmasul nu mai are putere asupra ta, 
aseaza bine aceasta in inima si in mintea ta. Insa victoria nu depinde doar de Isus, fiinta umana trebuie sa isi 
insuseasca acea victorie. Sa ascultam ce spune in Iacov 4,7: 

„7Supuneţi-vă dar lui Dumnezeu. Împotriviţi-vă diavolului, şi el va fugi de la voi.” 

Aici cuvantul „impotriviti-va” poate ca lasa sa se inteleaga ca oameni sunt cei care vor infrunta pe 
diavol si il va invinge, dar cuvantul original din greaca este „antistemi” care  inseamna sa te opresti pentru a 
privi vrajmasul: nu neaparat sa lupti cu el ci sa nu fii de acord cu el, nu sa fugi sau sa scapi: de ce? Petru ne 
da raspunsul. Sa citim 1 Petru 5:6-9:

„6Smeriţi-vă dar sub mâna tare a lui Dumnezeu, pentru ca, la vremea Lui, El să vă înalţe. 
7Şi aruncaţi asupra Lui toate îngrijorările voastre, căci El însuşi îngrijeşte de voi. 
8Fiţi treji, şi vegheaţi! Pentru că potrivnicul vostru, diavolul, dă târcoale ca un leu care răcneşte, şi caută pe 
cine să înghită. 
9Împotriviţi-vă lui tari în credinţă, ştiind că şi fraţii voştri în lume trec prin aceleaşi suferinţe ca voi.” 

Si aici se foloseste cuvantul „impotriviti-va”, cui sa ne impotrivim? Vrajmasului diavolul care se 
arata ca un leu! Care este partea care ne corespunde din acest text? Sa ne smerim sub mana tare a lui 
Dumnezeu si sa avem incredere in Isus, aceasta inseamna a te impotrivi. Petru spune:” 9Împotriviţi-vă lui  
tari în credinţă” ; si vreau sa subliniez - in credinta aceasta este cheia, diavolul este ca un leu zice Petru, sa-
ti spun, daca intr-o zi esti in mijlocul junglei si intalnesti un leu adevarat, nu fugi, asculta bine ce iti spun-
NU FUGI, vei fii pierdut daca fugi, pentru ca leul te ajunge din urma si te sfasie, deci: nu fugi, opreste-te si 
priveste-l nu te misca, nu face nici un semn, doar priveste-l si cu siguranta el va urla, va ragea si va pleca.

     Acelasi lucru se intampla si cu vrajmasul, el este ca un leu care racneste si cauta pe cine sa inghita, 
dar daca tu cunosti puterea lui Dumnezeu si stii ca vrajmasul a fost invins la cruce si ai invatat ca sa ai 
incredere in Isus, diavolul va fi pierdut. Este clar ca sfatul lui Pavel era pentru crestinii din vremea lui care 



sufereau persecutii din partea Romanilor, dar cine era in spatele persecutorilor? Cu toata siguranta era 
vrajmasul. El mereu apare deghizat: uneori de lucruri frumoase, de experiente minunate, de actiuni 
seducatoare, dar de multe ori de actiuni grotesti, pentru el nu exista limita, unicul obiectiv este sa distruga 
viata copiilor lui Dumnezeu, pentru aceasta Pavel ne sfatuieste: imbracati-va cu toata armatura lui 
Dumnezeu pentru a putea sa fiti tari impotriva atacurilor diavolului. Pana acum am vazut fagaduinta 
victoriei lui Isus, nu avem nici un motiv de a esua, cu exceptia in care te indepartezi de Dumnezeu si nu te 
mai increzi in fagaduintele Lui. Dar acum vom urmarii exemplul de victorie a unor personaje biblice.

Aceasta este a 4-a parte a studiului nostru. Sa incepem cu ucenicii lui Isus, sa ascultam Matei 
10:1,5,7-8:

„1Apoi Isus a chemat pe cei doisprezece ucenici ai Sşi le-a dat putere să scoată afară duhurile  
necurate, şi să tămăduiască orice fel de boală şi orice fel de neputinţă.  

5Aceştia sunt cei doisprezece, pe care i-a trimis Isus, după ce le-a dat învăţăturile următoare: Să nu mergeţi  
pe calea păgânilor şi să nu intraţi în vreo cetate a Samaritenilor;  

7Şi pe drum, propovăduiţi, şi ziceţi: "Împărăţia cerurilor este aproape!" 
8Vindecaţi pe bolnavi, înviaţi pe morţi, curăţiţi pe leproşi, scoateţi afară dracii. Fără plată aţi primit, fără 
plată să daţi.”

     Aceasta reprezinta prima trimitere a ucenicilor de catre Isus, era o misiune victorioasa, ei erau 
imputernicit printre altele cu putere asupra duhurilor necurate, trebuiau sa scoata demonii, nu era loc de 
timiditate, pentru ca trimiterea o facea un Hristos triumfator. Sa indeplineasca misiunea si sa predice 
Evanghelia, era pentru ei sa infrunte fortele intunericului. Dar ei au facut-o: au scos demoni, au vindecat 
bolnavi, au facut multe minuni; singura data cand nu au putut sa scoata pe diavolul a fost cand inima lor era 
plina de egoism pentru ca se certau pentru intaietate si voiau sa stie care dintre ei trebuie sa fie mai mare.

De cand sunt evanghelist am vazut manifestarile vrajmasului in ocaziile in care persoanele doreau sa-
si predea viata lui Isus, cand era facuta chemarea si indemnam persoanele sa se predea lui Isus, eu stiu ca de 
forma literala invit oamenii sa rupa lanturile cu care Satana ii tine legati in robie, stiu ca nu e usor. Vrajma-
sul chiar daca este invins el este viu si lupta ca toate persoanele sa ramana prizionieri in trecutul lor. De cate 
ori in timp ce oameni iau atitudine pentru Isus, vrajmasul ii ia in stapanire si pretinde ca ii apartin lui, dar de 
asemeni in majoritatea cazurilor am vazut manifestarea puterii lui Dumnezeu. Astazi dupa experientele pe 
care le-am avut, pot sa spun ca nu exista nici un caz pierdut, Isus poate sa elibereze pe cel care se preda Lui. 
Fara indoiala este un pericol in toate acestea: Hristos este victorios peste vrajmas dar omul poate sa creada 
ca are in el insusi o putere speciala sa invinga. Isus a zis in Luca 10,20: „20Totuşi, să nu vă bucuraţi de faptul  
că duhurile vă sunt supuse; ci bucuraţi-vă că numele voastre sunt scrise în ceruri." Trebuie sa avem mare 
atentie cu aceasta.

Am ajuns si la ultima parte a studiului si vom vorbi de victoria ucenicilor lui Hristos in biserica de 
inceput Fapte 5:12-16: 

„12Prin mâinile apostolilor se făceau multe semne şi minuni în norod. Toţi stăteau împreună în 
pridvorul lui Solomon, 
13şi nici unul din ceilalţi nu cuteza să se lipească de ei; dar norodul îi lăuda în gura mare. 
14Numărul celor ce credeau în Domnul, bărbaţi şi femei, se mărea tot mai mult; 
15până acolo că scoteau pe bolnavi chiar pe uliţe, şi îi puneau pe paturi şi pe aşternuturi, pentru ca, atunci 
când va trece Petru, măcar umbra lui să treacă peste vreunul din ei. 
16Mulţimea, de asemenea, alerga la Ierusalim, din cetăţile vecine, şi aducea pe cei bolnavi şi pe cei chinuiţi  
de duhuri necurate: şi toţi se vindecau.”  



  Extraordinar, vrajmasul era in mod public descoperit si alungat, asa era puterea lui Dumnezeu manifestat in 
timpul apostolilor si aceasta putere continua sa fie pusa si la dispozitia noastra azi, fara indoilala trebuie sa 
avem multa grija.

  Intr-o zi am cunoscut pe cineva care mergea din loc in loc „scotand” demonii si avea dialog cu ei in 
mintea lui ca un show, pentru ca pentru el era un show aceasta, el dialoga cu diavolul si intreba: care esta 
pacatul fratelui cutare, sau al pastorului cutare. O dragul meu, ai multa grija, nu asa se lucreaza, Duhul lui 
Dumnezeu nu lucreaza in forma asta. Lucrarea lui Dumnezeu nu se manifesteaza prin scene de spectacol, 
lucrarea Duhului este tacuta dar puternica, vrajmasul nu are dreptul sa intrerupa serviciul divin, dar de aici a 
merge special spre a vana diavolul e multa distanta, cea mai mare victorie nu se obtine cu public ci in viata 
particulara a fiecaruia traind in liniste marile lucrari triumfatoare a Domnului Isus Hristos.
  Iti mai spun un lucru, studiul de saptamana aceasta iti demonstreaza ca atunci cand te nasti in Hristos 
toate lucrurile care te tineau legat in trecut au trecut si aceasta are de a face cu gandurile tale, cu sentimen-
tele, cu obiceiurile tale, cu cuvintele tale. Inamicul este invins, dar e inca in viata si niciodata nu va ramane 
multumit, mereu va incerca sa distruga viata ta, insa nu exista nici un motiv sa justifice esecul tau pentru ca 
avem un Hristos Triumfator, Minunat, care te iubeste si care a invins pentru tine. El te poarta in bratele Sale, 
in acest moment te asteapta in Numele lui Isus!


